
PROTOKÓŁ NR 0012.5.5.2015 
z posiedzenia Komisji Polityki Społecznej 

w dniu  21 maja  2015r.  
 

 
Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój. 
Czas posiedzenia:  godz.  13.15- 15.00 
 
W posiedzeniu  uczestniczyli członkowie Komisji oraz  zaproszeni goście, zgodnie 
z załączonymi listami obecności.  

Porządek obrad: 
1.Otwarcie posiedzenia. 
2.Przyjęcie porządku obrad. 

 
3.Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2014r.  

– absolutorium 
 

• Uchwała III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                          
w Katowicach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

• Uchwała III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                            
w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2014r.                          
wraz z informacją o stanie Mienia komunalnego, 
 

• Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Miasta za 2014 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta 
za 2014 rok,  
 

• Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój. 
 

4.Sprawy bieżące: 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2015 rok, 
 

• Projekt uchwały w sprawie zasad bezprzetargowej sprzedaży gminnych 
lokali mieszkalnych ich najemcom, określenia warunków udzielania 
bonifikat i wysokości stawek procentowych od ceny sprzedaży, 
 

• Odpowiedź na wniosek Komisji z dnia 17.04.2015r. 
 

 
5. Sprawozdanie z realizacji strategii rozwiązywania problemów 

społecznych za 2014r. 
 

6. Możliwość utworzenia w mieście Ośrodka Interwencji Kryzysowej. 
 

7.Wolne głosy i wnioski. 
 



8.Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 16 kwietnia 2015r. 
 

9.Zakończenie posiedzenia.  
 

 
Ad.1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Zastępca Przewodniczącej Komisji radny  Tadeusz 
Gorgol,  który powitał zebranych.  
 
Ad.2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty przez radnych jednogłośnie. 

 
Ad.3. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2014r.  
– absolutorium 
 

• Uchwała III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                          
w Katowicach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
Komisja przyjęła do wiadomości treść Uchwały. 
 

• Uchwała III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                            
w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2014r.                          
wraz z informacją o stanie Mienia komunalnego, 

 
Komisja przyjęła do wiadomości treść Uchwały. 
 

• Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Miasta za 2014 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta 
za 2014 rok,  

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –3, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 
 

• Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –3, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 
Ad.4. 
Sprawy bieżące: 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –1, przeciw –1, wstrzymujących się –2. 

 



• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2015 rok, 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –1, przeciw –1, wstrzymujących się –2. 

 
• Projekt uchwały w sprawie zasad bezprzetargowej sprzedaży gminnych 

lokali mieszkalnych ich najemcom, określenia warunków udzielania 
bonifikat i wysokości stawek procentowych od ceny sprzedaży, 

 
Projekt uchwały omówiła pani Joanna Cisek- Naczelnik Wydziału Polityki 
Społecznej i Mieszkaniowej Urzędu Miasta.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Czy mamy informację, jaki jest dalszy los tych mieszkań z wykupu, wiem, że 
osoby kupujące od gminy często lokale zbywają.  
 
Joanna Cisek 
Gmina ma obowiązek to weryfikować w okresie do 5 lat. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –3, przeciw- 0, wstrzymujących się-1 

 
• Odpowiedź na wniosek Komisji z dnia 17.04.2015r. 

 
Komisja przyjęła do wiadomości odpowiedź na wniosek.  

 
Ad.5. 
Sprawozdanie z realizacji strategii rozwiązywania problemów 
społecznych za 2014r. 
 
Zastępca Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej Teresa  Bac przedstawiła 
sprawozdanie z realizacji strategii rozwiązywania problemów społecznych za rok, 
2014. 
 
Omówiony materiał stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Lucyna Maryniak  
Pragnę podziękować kierownictwu Ośrodka Pomocy Społecznej za przedstawienie 
w sposób czytelny tak obszernego tematu. Ponadto pragnę poinformować iż wraz 
ze Stowarzyszeniem Aktywny Senior zorganizowaliśmy  świetlicę w Zespole Szkół 
nr 1, która działa od 1 maja br. w poniedziałki środy i piątki. Jako seniorzy 
wychodzimy naprzeciw seniorom z terenu miasta, organizujemy wyjazdy dla 
seniorów łącznie z młodszym pokoleniem, bo integrację z młodym pokoleniem 
mamy w statucie.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Dziwi mnie, iż program prac społecznie użytecznych i socjalizacji osób jest tak 
mało finansowany ze środków zewnętrznych. Obecnie finansowany jest tylko w 
wysokości 10%. Czy badania nadal są na koszt pracodawcy? 
 
Teresa Bac 
Badania nadal przeprowadzane są na koszt pracodawcy. 
 
Teresa Jachimowska – dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej 



Corocznie spotykamy się z podmiotami, także tymi, będącymi jednostkami 
organizacyjnymi miasta, przykładem jest DPS, który bez prac społecznie 
użytecznych miałby trudności w opiece nad osobami, które tam przebywają. 
Najwięcej osób jest również w Jastrzębskim Zakładzie Komunalnym. Często 
osoby same rezygnują z pracy, mimo tego, rynek osób jest nadal oczekują na 
taką pracę. Często praca powoduje, iż osoby wychodzą z sytuacji trudnych,                  
z sytuacji załamania psychicznego. Osoby te często nabywają cech 
samodzielności.  
 
Ad.6. 
Możliwość utworzenia w mieście Ośrodka Interwencji Kryzysowej. 
 
Teresa Jachimowska 
Temat Ośrodka Interwencji Kryzysowej jest państwu dobrze znany, problem 
wrócił, był omawiany. Została wypracowana myśl stworzenia punktu interwencji 
kryzysowej. Chcąc poznać działalność takich punktów, przedstawiciele Ośrodka 
odwiedzili dwa takie punkty – w Cieszynie i Gliwicach. Stworzyłyśmy własny 
niewielki projekt, który mógłby służyć takiemu punktowi u nas, w siedzibie 
Ośrodka Pomocy Społecznej. Aby taki punkt mógł zaistnieć i spełnić rolę, musi 
mieć swoich specjalistów. Najistotniejsze jest, aby mógł zatrudniać psychologów, 
również prawnik i psychiatra dziecięcy. Obecnie korzystamy z usług ośrodka 
Terapeutycznego Syriusz w  Żorach, dlatego chciałybyśmy aby w naszym punkcie 
była możliwość zatrudnienia osoby z zakresu specjalizacji psychiatrii dziecięcej. 
Ponadto zakładamy zmianowość pracy, najczęściej do kwestii kontaktów 
niezbędne są godziny popołudniowe. Prosimy o uwzględnienie zatrudnienia 
czterech etapów tj. trzech psychologów, na ¼ prawnika, na ¼ psychiatry 
dziecięcego, na ½ psychoterapeuty rodzinnego. Chciałybyśmy wyjść z terapią 
rodzinną, grupą wsparcia dla rodzin, które chciałyby z takiej pomocy skorzystać. 
PIK mógłby mieścić się w części obecnych pomieszczeń pracowników socjalnych 
OPS, które należałoby dostosować do potrzeb placówki. Podkreślamy, że 
tworzenie czegoś minimalistycznego nie ma podstaw, należy stworzyć punkt ze 
specjalistyczną kadrą, mającą konkretną możliwość działania. W ostatnich dniach 
pani dyrektor MZN wyszła z propozycją uruchomienia mieszkania chronionego dla 
kobiet. Takie mieszkanie mogłoby być usytuowane na os. 1000-lecia, można 
byłoby połączyć działania naszego punktu z zapewnieniem możliwości 
bezpiecznego noclegu dla rodzin w kryzysie.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Aby powstał taki punkt, musi być wola. Wola powstania jest, wiemy, że nie 
powstanie to natychmiast, natomiast od nowego budżetu wydaje się że tak. 
Musimy powiedzieć: tak, to jest priorytetowa sprawa.   
 
Anna Hetman 
Sukces wielu ma ojców. Idea jest słuszna, słyszę, ze temat był wielokrotnie 
podejmowany. Obecnie ta decyzja zostanie podjęta, mówimy o roku 2016.  
 
Elżbieta Siwiec 
W tej Komisji jestem czwartą kadencję. Nie było takiej kadencji, w którym tego 
problemu nie poruszalibyśmy, w znacznie szerszym gronie. Byli przedstawiciele 
służb, Sądu, było nam wstyd, że kolejny raz podejmujemy temat i ani drgnęło.       
W związku z tym cieszę się, że dzisiaj pojawiło się światełko w tunelu bo dawniej 
było grochem o ścianę. Pan Piksa uczestniczył we wszystkich Komisjach i nie było 
cienia nadziei, że coś się zmieni, nie było dobrej woli.  
 
 
 



Ad.7. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Nie wniesiono.  

 
Ad.8. 
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 16 kwietnia 2015r. 
 
Komisja przyjęła protokół. 
 
Ad.9. 
Zakończenie posiedzenia.  
 
Zastępca Przewodniczącej Komisji Tadeusz Gorgol podziękował zebranym                 
za przybycie i zakończył obrady.  
 
 

 
Zastępca Przewodniczącej 

 Komisji Polityki Społecznej 
 

Tadeusz Gorgol 
 

Protokołowała 
Agnieszka Bąk  


